
RADA MIEJSKA 
W WOJNICZU 

Rada Miejska w Wojniczu 
Radni 

Protokół nr VI/2024 

VI Sesja w dniu 2 października 2024 
Obrady rozpoczęto 2 października 2024 o godz. 07:30, a zakończono o godz. 08:54 tego 
samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. Bożena Budyn 
2. Wojciech Derlaga 
3. Joanna Kapusta 
4. Aneta Kawa 
5. Łukasz Kossacki-Lytwyn 
6. Henryk Kuboń 
7. Marek Kuboń 
8. Sylwester Latawski 
9. Józef Osmęda 
10. Tadeusz Pawlina 
11. Karol Pitek 
12. Janina Sosin 
13. Jan Szczerba 
14. Robert Wróbel 
15. Renata Wycykał 

1 Otwarcie sesji. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej p. Aneta Kawa otworzyła V sesję Rady Miejskiej w Wojniczu. 
Poinformowała, że obrady są transmitowane oraz utrwalane za pomocą urządzeń 
rejestrujących obraz i dźwięk. Pozostanie na sali obrad jest domniemaną zgodą na 
prezentowanie swojego wizerunku i rejestracji głosu. 
Powitała wszystkich zebranych, państwa Radnych, p. Burmistrza, p. Wiceburmistrz, p. 
Mecenas, dyrektorów i kierowników Urzędu Miejskiego, państwa Sołtysów oraz oglądających 
transmisję internetową. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

PRZEWODNICZĄCA RADY MIEJSKIEJ — zarządziła sprawdzenia quorum, po czym 
stwierdziła prawomocność obrad. 
W sesji wzięło udział 15 Radnych. 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 
P. Tadeusz Bąk - Burmistrz Wojnicza 
P. Joanna Zając - Skarbnik Gminy 
P. Agnieszka Dąbroś — Sekretarz Gminy 
P. Beata Kijak — Adwokat 
P. Agata Biernacka — Dyrektor GOPS 
P. Sabina Wesołowska — Dyrektor CEA 
P. Sebastian Wróbel — Dyrektor GOK 
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P. Wioletta Śmistek — Kierownik Referatu FZP 
P. Paweł Gołąb — Kierownik Referatu PIN 
P. Dawid Bączek — Kierownik Referatu GK 
oraz wszyscy sołtysi Gminy Wojnicz i Przewodniczący Zarządu Miasta Wojnicz. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała proponowany porządek obrad w brzmieniu jak 
niżej: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej. 
5. Informacja o działalności Burmistrza w okresie między sesjami. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Wojnicz. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Wojnicz na 2024 rok. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie zadań 
finansowanych ze środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania środków finansowych na dofinansowanie zakupu 
pojazdu służbowego Komendy Miejskiej Policji w Tarnowie — Komisariatu Policji w Wojniczu. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia inkasentów podatków rolnego, od 
nieruchomości i leśnego. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w 
spłacie należności pieniężnych, mających charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie 
Wojnicz lub jej jednostkom organizacyjnym. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt i wyżywienie w Żłobku w 
Wojniczu. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na złożenie wniosku aplikacyjnego i 
przystąpienie do realizacji projektu pod nazwą: „Poprawa efektywności energetycznej 
budynku przedszkola w Biadolinach Radłowskich, gmina Wojnicz". 
14. Zapytania i interpelacje. 
15. Wolne wnioski. 
16. Zamknięcie obrad sesji. 

Zapytała następnie, czy ktoś z Radnych chciałby zabrać głos w sprawie przedstawionego 
porządku obrad? 

Nikt z Radnych nie zabrał głosu. 

Przystąpiono do głosowania elektronicznego nad przyjęciem porządku obrad. 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie porządku obrad.. 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: O 

Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Bożena Budyn, Wojciech Derlaga, Joanna Kapusta. Aneta Kawa, Łukasz Kossacki-Lytwyn, 
Henryk Kuboń, Marek Kuboń, Sylwester Latawski, Józef Osmęda, Tadeusz Pawlina, Karol 
Pitek, Janina Sosin, Jan Szczerba, Robert Wróbel, Renata Wycykał 



4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej. 

PRZEWODNICZĄCA RADY MIEJSKIEJ — poinformowała, że Protokół z sesji nr V/2024 z 14 
sierpnia 2024 r. - był wyłożony do wglądu w Urzędzie Miejskim oraz dostępny na tabletach. 

Zapytała, czy ktoś z Radnych ma uwagi do tego protokołu? 

Nikt z Radnych nie wniósł uwag do ww. protokołu. 

Przystąpiono do głosowania elektronicznego nad przyjęciem tego protokołu. 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej. . 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: O 

Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Bożena Budyn, Wojciech Derlaga, Joanna Kapusta, Aneta Kawa, Łukasz Kossacki-Lytwyn, 
Henryk Kuboń, Marek Kuboń, Sylwester Latawski, Józef Osmęda, Tadeusz Pawlina, Karol 
Pitek, Janina Sosin, Jan Szczerba, Robert Wróbel, Renata Wycykał 

5. Informacja o działalności Burmistrza w okresie między sesjami. 

BURMISTRZ WOJNICZA — poinformował, że w ostatnim czasie odbyły się wybory sołeckie w 
Gminie Wojnicz. Złożył gratulacje nowo wybranym sołtysom i Przewodniczącemu Zarządu 
Miasta Wojnicz oraz przedstawił te osoby. 
Podziękował za wkład pracy dotychczasowym sołtysom, a wszystkim złożył życzenia 
wytrwałości i satysfakcji z pełnionych obowiązków. 
Poinformował, że sołtysi wybrali na swojego przedstawiciela p. Renatę Wycykał, a 
Zastępcami zostali: p. Monika Bieniaś i p. Mirosław Bąk. 

Następnie przedstawił informację o swojej działalności i o działalności urzędu od ostatniej 
sesji tj. od 14 sierpnia 2024 r. 

(Informacja w załączeniu do protokołu.) 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Wojnicz. 

Z-CA BURMISTRZA — poinformowała, że zmiany w wieloletniej prognozie finansowej 
załączniku nr 1 polegają na dostosowaniu planu dochodów i wydatków bieżącego roku do 
zmian wprowadzonych w budżecie od dnia ostatniej sesji do dnia dzisiejszego. Ponadto 
dostosowano pozycje WPF od 9.2 do 9.2.1.1; 9.4 do 9.4.1, pozycje dostosowujące się 
automatycznie w wyniku wprowadzonych zmian oraz pozycje wynikające ze zmian 
wprowadzonych w załączniku nr 2 - przedsięwzięcia. 

Zmiany w załączniku nr 2 polegają na dodaniu do załącznika przedsięwzięcia pod nazwą: 

Rozbudowa punktu selektywnej zbiórki odpadów komunalnych w Wojniczu. 
Ponadto dokonano zmian w zakresie następujących przedsięwzięć: budowa kanalizacji 
sanitarnej dla miejscowości 'sep i rozbudowa sieci wodociągowej w miejscowości Olszyny 
gmina Wojnicz. Dowożenie i odwożenie uczniów do szkół. Zapewnienie dzieciom 
zamieszkałym na terenie gminy Wojnicz możliwości korzystania z wychowania 
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przedszkolnego na zasadach określonych dla przedszkoli prowadzonych przez gminę 
Wojnicz. Budowa nowoczesnego punktu selektywnej zbiórki odpadów komunalnych w 
Wojniczu oraz modernizacja boiska Orlik w Wojniczu. 
Zmiany wprowadzone w wykazie wieloletnich przedsięwzięć nie spowodowały zmiany 
horyzontu czasowego załącznika numer 2 do wieloletniej prognozy finansowej. W całym 
okresie prognozy gmina Wojnicz spełnia relację, o której mowa w artykule 243 ustawy o 
finansach publicznych. 

PRZEWODNICZĄCA RADY MIEJSKIEJ — zapytała, czy ktoś z Państwa Radnych chciałby 
zabrać głos w sprawie projektu uchwały? 

Nikt z Radnych nie zabrał głosu. 

PRZEWODNICZĄCA RADY MIEJSKIEJ — odczytała sentencję projektu nr VI/50/2024 w 
sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Wojnicz. 

Przystąpiono do głosowania elektronicznego nad przyjęciem uchwały. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Wojnicz.. 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0. BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Bożena Budyn, Wojciech Derlaga, Joanna Kapusta, Aneta Kawa, Łukasz Kossacki-Lytwyn, 
Henryk Kuboń, Marek Kuboń, Sylwester Latawski, Józef Osmęda, Tadeusz Pawlina, Karol 
Pitek, Janina Sosin, Jan Szczerba, Robert Wróbel, Renata Wycykał 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Wojnicz na 2024 rok. 

Z-ca BURMISTRZA — poinformowała, że zmiany w budżecie Gminy Wojnicz na 2024 rok 
procedowane tą uchwałą polegają na zmniejszeniu planu dochodów i zmniejszeniu planu 
wydatków o kwotę 89 tysięcy 236 złotych i 20 groszy. 
W zakresie dochodów -zmieniono klasyfikację budżetową opłaty za zajęcie pasa drogowego. 
Zmniejszono dofinansowanie z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg na remont ulicy 
Kąpielowej w Wojniczu oraz na przebudowę ulicy Rolniczej w Wojniczu. Zwiększono 

dochody z opłat za media. Wprowadzono darowiznę na dofinansowanie samochodu 
specjalnego dla OSP w Łukanowicach. Zwiększono dochody z opłat lokalnych, z tytułu 

odsetek od środków zgromadzonych na rachunkach bankowych, ze zwrotu podatku VAT, 
opłat za rozgraniczenie i wynagrodzenia płatnika za terminowe odprowadzanie należności. 

Wprowadzono zwrot części wydatków poniesionych w ramach Funduszu Sołeckiego. 

Zwiększono dochody z tytułu zwrotu kosztu wychowania przedszkolnego za dzieci będące 

mieszkańcami innych gmin, a uczęszczające do przedszkoli oddziałów przedszkolnych na 
terenie gminy Wojnicz. 
Zmniejszono dochody z opłat za pobyt w domach pomocy społecznej. 
Wprowadzono dofinansowanie wynagrodzeń asystentów rodziny z Funduszu Pracy w 
ramach rządowego programu wspierania rodziny Asystent Rodziny w 2024 roku. 
Zwiększono dotację samorządu Województwa Małopolskiego na budowę instalacji iluminacji 
mostu wraz z oświetleniem drogowym mostu i dróg dojazdowych do mostu w ciągu drogi 
wojewódzkiej nr 975 w gminie Wojnicz. Wprowadzono refundację ze środków Unii 
Europejskiej dotyczącej realizacji partnerskiego projektu budowy instalacji odnawialnych 
źródeł energii dla gmin Województwa Małopolskiego. Zwiększono dochody z opłat i kar za 

4 



korzystanie ze środowiska oraz wprowadzono dochody z tytułu kosztów upomnień i odsetek 
od nieterminowych wpłat opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
W zakresie wydatków, to zmniejszono wydatki bieżące o kwotę 476 tys. 527 zł 20 gr oraz 
zwiększono wydatki majątkowe o 387 tys. 291 zł., w tym zwiększono wydatki na budowę 

kanalizacji sanitarnej w miejscowości Isep o kwotę 905 tys. zł. 

Zmniejszono wydatki na przebudowę ulicy Rolniczej w Wojniczu o kwotę 629 tys. 709 zł. 

Wprowadzono wydatki na wpłatę na Fundusz Wsparcia Policji z przeznaczeniem na 
dofinansowanie zakupu samochodu dla Komisariatu Policji Wojniczu na kwotę 45 tys. zł. 

Zwiększono wydatki na zakup samochodu specjalnego dla OSP w Łukanowicach w ramach 
otrzymanej darowizny o kwotę 40 tys. zł. Wprowadzono wydatki na wykończenie budynku 
garażu na potrzeby OSP w Grabnie, na kwotę 27 tys. zł. Zmniejszono wydatki na budowę 

nowoczesnego punktu selektywnej zbiórki odpadów komunalnych w Wojniczu o kwotę 50 
tys. zł. Zwiększono wydatki na rozbudowę punktu selektywnej zbiórki odpadów komunalnych 
w Wojniczu o kwotę 50 tys. zł. 
W ślad za dokonanymi zmianami dokonano zmiany: 
- załącznika nr 5 - dochody z tytułu opłat realizowanych zgodnie z ustawą Prawo ochrony 
środowiska oraz wydatki na finansowanie ochrony środowiska i gospodarki wodnej w 2024 
roku 
- załącznika nr 6 - wydatki do dyspozycji jednostek pomocniczych gminy wyodrębnione w 
ramach funduszu sołeckiego w 2024 roku. 
- załącznika nr 10, dochody i wydatki budżetu finansowane środkami pochodzącymi z 
Funduszu Przeciwdziałania COVID-19. 
- załącznika nr 11, zastawienie planowanych kwot dotacji udzielanych z budżetu gminy 
Woj nicz w 2024 roku. 
- załącznika nr 13, plan dochodów i wydatków na zadania realizowane na podstawie 
porozumień lub umów z innymi jednostkami samorządu terytorialnego oraz na podstawie 
porozumień lub umów z organami administracji rządowej w 2024 roku. 

Radny p. J. SZCZERBA — wniósł uwagę dotyczącą zapisu kwoty pół miliona zł na budowę 
kanalizacji w Ispie. Powiedział, że nie jest przeciwny kanalizacji, ale chodzi o to, że taka 
„wrzutka" jest już zrobiona kolejny raz, podobnie jak głosowanie nad kwotą pół miliona na 
iluminację mostu, gdzie ta kwota znalazła się wśród wielu innych zadań, które niewątpliwie 
nie budziły jego wątpliwości tak samo jak i dzisiaj, gdzie zgadza się z pozostałymi zapisami. 
Zastanawia się, czy to nie jest spowodowane niedbałym, złym przygotowaniem 
dokumentacji. 
Podobnie było na Olimpii, gdzie przeprowadzono przetarg, po czym okazało się, że 
nawodnienie jest źle zaprojektowane, co skutkowało dodatkowymi 200 tys. zł, a potem, że 
nie zrobiono niwelacji, czy źle odczytano projekt, przez co wyszło pochyłe boisko — i tu 
dodatkowa kwota 400 tys. zł. 
Był też taki przypadek w Pałacu, gdzie podpisano umowę z firmą, a potem się okazało, że 
trzeba stropy wymieniać, co skutkowało kwotą ok. 700 tysięcy zł. 
Teraz jest kolejna inwestycja, został przeprowadzony przetarg i teraz głosuje się pół miliona 
zł, bo ktoś nie przewidział przepompowni, a to powinno być zaprojektowane i objęte 
przetargiem. 
Powiedział, że wstrzyma się w głosowaniu nad uchwałą tylko dlatego, że jest za pozostałymi 
punktami w uchwale. 

PRZEWODNICZĄCA RADY MIEJSKIEJ — zapytała, czy jeszcze ktoś z Państwa Radnych 
chciałby zabrać głos? 

Nikt z Radnych nie zabrał głosu. 

PRZEWODNICZĄCA RADY MIEJSKIEJ — odczytała sentencję projektu nr VI/51/2024 w 
sprawie zmian w budżecie gminy Wojnicz na 2024 rok. 
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Przystąpiono do głosowania elektronicznego nad przyjęciem uchwały. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Wojnicz na 2024 rok.. 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: O 

Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Bożena Budyn, Wojciech Derlaga. Joanna Kapusta, Aneta Kawa, Łukasz Kossacki-Lytwyn, 
Henryk Kuboń, Marek Kuboń, Sylwester Latawski, Józef Osmęda, Tadeusz Pawlina, Karol 
Pitek, Janina Sosin, Robert Wróbel, Renata Wycykał 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Jan Szczerba 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie zadań 
finansowanych ze środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej. 

Z-ca BURMISTRZA — poinformowała, że procedowana uchwała dotyczy zaciągnięcia 

pożyczki na wyprzedzające finansowanie inwestycji pod nazwą przebudowa drogi gminnej 
na odcinku Wojnicz w ciągu ulicy Konopnickiej - Więckowice - Wielka Wieś gmina Wojnicz 
do kwoty 5 mln zł w 2024 roku do kwoty 909 tys. 750 zł i w 2025 roku do kwoty 4 mln 90 tys. 
250 zł. 
Podjęcie tej uchwały jest konieczne ze względu na fakt, iż ta pożyczka przekracza rok 
budżetowy. Ta część z roku 2024 jest w budżecie, natomiast w wieloletniej prognozie 
finansowej ta pożyczka jest zapisana w latach 2024-2025 tylko ze względu na fakt, że 

przekracza ona rok budżetowy i dlatego jest konieczność podjęcia odrębnej uchwały. 

PRZEWODNICZĄCA RADY MIEJSKIEJ — zapytała, czy ktoś z Państwa Radnych chciałby 

zabrać głos w sprawie projektu uchwały? 

Nikt nie zabrał głosu. 

PRZEWODNICZĄCA RADY MIEJSKIEJ — odczytała sentencję projektu nr VI/52/2024 w 
sprawie zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie zadań finansowanych ze 
środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej. 

Przystąpiono do głosowania elektronicznego nad przyjęciem uchwały. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie zadań 

finansowanych ze środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej.. 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: O 

Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Bożena Budyn, Wojciech Derlaga, Joanna Kapusta, Aneta Kawa, Łukasz Kossacki-Lytwyn, 
Henryk Kuboń, Marek Kuboń, Sylwester Latawski, Józef Osmęda, Tadeusz Pawlina, Karol 
Pitek, Janina Sosin, Jan Szczerba, Robert Wróbel, Renata Wycykał 
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9. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania środków finansowych na dofinansowanie zakupu 
pojazdu służbowego Komendy Miejskiej Policji w Tarnowie — Komisariatu Policji w Wojniczu. 

Z-ca BURMISTRZA — poinformowała, że uchwała dotyczy przekazania środków 

finansowych na Fundusz Wsparcia Policji prowadzony w Komendzie Wojewódzkiej Policji w 
Krakowie w wysokości 45 tys. złotych z przeznaczeniem na zakup samochodu służbowego 

klasy SUV dla Komendy Miejskiej Policji w Tarnowie z przeznaczeniem dla Komisariatu 
Policji w Wojniczu w ramach programu zakup sprzętu transportowego z połączonych 

środków finansowych Policji i jednostek samorządu terytorialnego. 

PRZEWODNICZĄCA RADY MIEJSKIEJ — zapytała, czy ktoś z Państwa Radnych chciałby 

zadać pytania w sprawie projektu uchwały? 

Nikt nie zadał pytań. 

PRZEWODNICZĄCA RADY MIEJSKIEJ — odczytała sentencję projektu nr VI/53/2024 w 
sprawie przekazania środków finansowych na dofinansowanie zakupu pojazdu służbowego 
Komendy Miejskiej Policji w Tarnowie — Komisariatu Policji w Wojniczu j. 

Przystąpiono do głosowania elektronicznego nad przyjęciem uchwały. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie przekazania środków finansowych na dofinansowanie zakupu 
pojazdu służbowego Komendy Miejskiej Policji w Tarnowie — Komisariatu Policji w Wojniczu.. 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: O 

Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Bożena Budyn, Wojciech Derlaga, Joanna Kapusta, Aneta Kawa, Łukasz Kossacki-Lytwyn, 
Henryk Kuboń, Marek Kuboń, Sylwester Latawski, Józef Osmęda, Tadeusz Pawlina, Karol 
Pitek, Janina Sosin, Jan Szczerba, Robert Wróbel, Renata Wycykał 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia inkasentów podatków rolnego, od 
nieruchomości i leśnego. 

Z-ca BURMISTRZA — poinformowała, że uchwała dotyczy wyznaczenia inkasentów podatku 
rolnego, podatku od nieruchomości i podatku leśnego w osobach państwa sołtysów 
poszczególnych miejscowości . Wszystkie osoby wskazane w uchwale wyraziły zgodę na 
prowadzenie inkasa podatków. 

PRZEWODNICZĄCA RADY MIEJSKIEJ — zapytała, czy ktoś z Państwa Radnych chciałby 
zadać pytania w sprawie projektu uchwały? 

Nikt nie zadał pytań. 

Odczytała sentencję projektu uchwały Nr VI/54/2024 w sprawie wyznaczenia inkasentów 
podatków rolnego, od nieruchomości i leśnego. 

Przystąpiono do głosowania elektronicznego nad przyjęciem uchwały. 
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Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia inkasentów podatków rolnego, od nieruchomości i 
leśnego. . 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Bożena Budyn. Wojciech Derlaga, Joanna Kapusta, Aneta Kawa, Łukasz Kossacki-Lytwyn, 
Henryk Kuboń, Marek Kuboń, Sylwester Latawski, Józef Osmęda, Tadeusz Pawlina, Karol 
Pitek, Janina Sosin, Jan Szczerba, Robert Wróbel, Renata Wycykał 

11. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w 
spłacie należności pieniężnych, mających charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie 
Wojnicz lub jej jednostkom organizacyjnym. 

Z-ca BURMISTRZA — poinformowała, że procedowana uchwała dotyczy szczegółowych 

zasad, sposobu i trybu udzielania umorzeń, odroczeń oraz rozłożeń na raty należności o 
charakterze cywilno-prawnym przez Burmistrza Wojnicza i kierowników gminnych jednostek 
organizacyjnych. Podjęcie nowej uchwały jest konieczne z uwagi na zmiany wprowadzone 
przez Ministerstwo Rolnictwa i Rozwoju Wsi i Urząd Ochrony Konkurencji i Konsumentów w 
zakresie rodzaju dokumentów, które zobowiązani są dostarczyć przedsiębiorcy, ubiegający 

się o udzielenie ulgi w zakresie pomocy de minimis. 

PRZEWODNICZĄCA RADY MIEJSKIEJ — zapytała, czy ktoś z Państwa Radnych chciałby 

zadać pytania w sprawie projektu uchwały? 

Nikt nie zadał pytań. 

PRZEWODNICZĄCA RADY MIEJSKIEJ — odczytała sentencję projektu uchwały Nr 
VI/55/2024 w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie 

należności pieniężnych, mających charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie Wojnicz 
lub jej jednostkom organizacyjnym. 

Przystąpiono do głosowania elektronicznego nad przyjęciem uchwały. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie 

należności pieniężnych, mających charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie Wojnicz 
lub jej jednostkom organizacyjnym.. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: O 

Wyniki imienne. 
ZA (15) 
Bożena Budyn, Wojciech Derlaga, Joanna Kapusta, Aneta Kawa, Łukasz Kossacki-Lytwyn, 
Henryk Kuboń, Marek Kuboń. Sylwester Latawski, Józef Osmęda, Tadeusz Pawlina, Karol 
Pitek. Janina Sosin. Jan Szczerba, Robert Wróbel, Renata Wycykał 
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12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt i wyżywienie w Żłobku w 
Wojniczu. 

Dyrektor Centrum Ekonomiczno-Administracyjnego — poinformowała, że zgodnie z art. 58 
ustawy o opiece nad dziećmi w wieku do lat trzech, wysokość opłaty wnoszonej przez 
rodziców za pobyt dziecka w żłobku utworzonym przez gminę ustala rada gminy w drodze 
uchwały. Z dniem 1 października weszła w życie ustawa z dnia 15 maja 2024 roku o 
wspieraniu rodziców w aktywności zawodowej oraz wychowaniu dziecka „aktywny rodzic", 
która wprowadza do systemu prawnego trzy świadczenia wspierające rodziców w aktywności 
zawodowej oraz wychowaniu dziecka; „aktywni rodzice w pracy", „aktywnie w żłobku" i 
„aktywnie w domu". Świadczenie „aktywnie w żłobku" będzie kierowane do rodziców dzieci 
uczęszczających do instytucji opieki nad dziećmi do lat 3, (żłobka, klubu dziecięcego albo 
dziennego opiekuna) i będzie przysługiwało w wysokości do 1 500,00 zł miesięcznie na 
dziecko lub do 1 900,00 zł miesięcznie na dziecko niepełnosprawne. Zastąpi ono obecnie 
dofinansowane obniżenie opłaty za pobyt dziecka w żłobku, klubie dziecięcym lub u 
dziennego opiekuna, które przysługuje w wysokości do maksymalnie 400 zł miesięcznie. 
W związku z ogólnym wzrostem kosztów świadczenia usług opiekuńczo-wychowawczych dla 
dzieci w wieku do lat 3, koniecznym stało się podniesienie opłaty stałej za pobyt dziecka w 
żłobku, dla którego podmiotem prowadzącym jest gmina Wojnicz. Wprowadzona opłata za 
pobyt dziecka w żłobku w żaden sposób nie obciąży rodziców, ponieważ w całości 
pokrywana jest ze środków pochodzących z programu Aktywny Rodzic. Świadczenie 
aktywnie w żłobku będzie przekazywane przez Zakład Ubezpieczeń Społecznych na 
rachunek bankowy podmiotu prowadzącego żłobek, tj. gminę Wojnicz. Koszt utrzymania 
jednego dziecka w żłobku określony na podstawie wydatków z pierwszego półrocza 2024 
roku wynosi 1 325,00 zł bez wyżywienia. Planowana maksymalna opłata za wyżywienie 
dziecka będzie wynosić 15 zł. Została ona podniesiona o kwotę 5 zł. Planowana dodatkowa 
opłata za wydłużony pobyt dziecka w żłobku będzie wynosiła 30 zł. Została ona podniesiona 
w stosunku do uchwalonej w lipcu 2020 roku o 10 zł. 

PRZEWODNICZĄCA RADY MIEJSKIEJ — zapytała, czy ktoś z Państwa Radnych chciałby 
zadać pytania w sprawie projektu uchwały? 

Nikt nie zadał pytań. 

PRZEWODNICZĄCA RADY MIEJSKIEJ — odczytała sentencję projektu uchwały Nr 
VI/56/2024 w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt i wyżywienie w Żłobku w Wojniczu. 

Przystąpiono do głosowania elektronicznego nad przyjęciem uchwały. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt i wyżywienie w Żłobku w 
Wojniczu.. 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: O 

Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Bożena Budyn, Wojciech Derlaga, Joanna Kapusta, Aneta Kawa, Łukasz Kossacki-Lytwyn, 
Henryk Kuboń, Marek Kuboń, Sylwester Latawski, Józef Osmęda, Tadeusz Pawlina, Karol 
Pitek, Janina Sosin, Jan Szczerba, Robert Wróbel, Renata Wycykał 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na złożenie wniosku aplikacyjnego i 
przystąpienie do realizacji projektu pod nazwą: „Poprawa efektywności energetycznej 
budynku przedszkola w Biadolinach Radłowskich, gmina Wojnicz". 
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Kierownik Referatu FZP — poinformowała, że uchwała dotyczy wyrażenia zgody na złożenie 
wniosku o dofinansowanie oraz przystąpienie do realizacji projektu dotyczącego poprawy 
efektywności energetycznej budynku przedszkola w Biadolinach Radłowskich. Podjęcie 
uchwały jest konieczne z uwagi na to, że jest to załącznik obligatoryjny do wniosku o 
dofinansowanie. Dofinansowanie pochodzi z Krajowego Planu Odbudowy i Wzmocnienia 
Odporności w ramach programu priorytetowego wymiana źródeł ciepła i poprawa 
efektywności energetycznej szkół i stanowi do 100% kosztów kwalifikowanych projektu. 

PRZEWODNICZĄCA RADY MIEJSKIEJ — zapytała, czy ktoś z Państwa Radnych chciałby 
zadać pytania w sprawie projektu uchwały? 

Nikt nie zadał pytań. 

PRZEWODNICZĄCA RADY MIEJSKIEJ — odczytała sentencję projektu uchwały Nr 
VI/57/2024 w sprawie wyrażenia zgody na złożenie wniosku aplikacyjnego i przystąpienie do 
realizacji projektu pod nazwą: „Poprawa efektywności energetycznej budynku przedszkola w 
Biadolinach Radłowskich, gmina Wojnicz". 

Przystąpiono do głosowania elektronicznego nad przyjęciem uchwały. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na złożenie wniosku aplikacyjnego i 
przystąpienie do realizacji projektu pod nazwą: „Poprawa efektywności energetycznej 
budynku przedszkola w Biadolinach Radłowskich. gmina Wojnicz".. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Bożena Budyn, Wojciech Derlaga, Joanna Kapusta, Aneta Kawa, Łukasz Kossacki-Lytwyn, 
Henryk Kuboń, Marek Kuboń, Sylwester Latawski, Józef Osmęda, Tadeusz Pawlina, Karol 
Pitek, Janina Sosin, Jan Szczerba, Robert Wróbel, Renata Wycykał 

14. Zapytania i interpelacje. 

PRZEWODNICZĄCA RADY MIEJSKIEJ — poinformowała, że nie wpłynęły żadne 

interpelacje ani zapytania. 

15. Wolne wnioski. 

Radny p. J. OSMEDA — zapytał o zasady funkcjonowania i nabór do Centrum Aktywizacji 
Seniora w Wielkiej Wsi. 
Zwrócił się z prośbą o spowodowanie zainstalowania przejścia dla pieszych w 
Więckowicach, w górnej części Alei, gdzie przy zakręcie chodnik z prawej strony jezdni 
przechodzi na stronę lewą, a miejsce to jest szczególnie niebezpieczne. 

DYREKTOR GOPS - poinformowała, że 20 lutego 2020 roku pomiędzy Samarytańską 
Federacją Organizacji Pozarządowych w Zakliczynie a gminami Wojnicz, Zakliczyn i Gromnik 
została podpisana umowa o partnerstwie na rzecz realizacji projektu Centrum Aktywizacji 
Opieki Seniora. W Gminie Wojnicz Centrum zlokalizowane jest w budynku Domu Ludowego 
w Wielkiej Wsi. Z Centrum może korzystać 20 osób z terenu gminy Wojnicz nieaktywnych 
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zawodowo w wieku powyżej 60 lat, którzy ze względu na wiek, chorobę lub 
niepełnosprawność wymagają częściowej opieki i pomocy w zaspokajaniu niezbędnych 

potrzeb życiowych. W ramach centrum zapewnione są usługi opiekuńczo-pielęgnacyjne, 

usługi aktywizujące, usprawniające, usługi pielęgniarskie, usługi fizjoterapeutyczne, usługi 

terapeutyczne w wymiarze indywidualnym i grupowym, organizacja wyjazdów edukacyjno-
rekreacyjnych, wyżywienie, dowóz i odwóz z centrum. 
Poinformowała, że pobyt w Centrum jest odpłatny w zależności od tego, jakim dochodem 
dysponuje dany senior. Przedstawiła następnie wysokość odpłatności w rozbiciu na progi 
dochodów. 
Na dzień dzisiejszy umowę z Samarytańskim Stowarzyszeniem podpisało 20 seniorów z 
gminy Wojnicz, w związku z tym limit miejsc został wyczerpany. Osoby chętne do 
skorzystania z usług Centrum mogą wpisywać się na listę rezerwową. 

Radny p. L. KOSSACKI-LYTVVYN — poinformował, o bardzo istotnym wydarzeniu z punktu 
widzenia całej aglomeracji tarnowskiej sprzed kilku dni w postaci przyjęcia strategii 
zintegrowanych inwestycji terytorialnych. Powiedział, że jest to wielomilionowa alokacja dla 
gminy Wojnicz. 
Zwrócił uwagę na kwestię integracji w aglomeracji tarnowskiej, gdzie prawdopodobnie będą 
kolejne projekty związane z zintegrowanymi inwestycjami terytorialnymi. Powiedział, że 
proces integracji zaczyna doznawać bardziej realnego wymiaru. 
Podziękował p. Burmistrzowi za jego twardą negocjacyjną postawę w trakcie uzgadniania 
strategii, p. Z-cy Burmistrza za wiedzę i wkład w negocjacje oraz kierownikowi referatu 
Urzędu Miejskiego p. Wioletcie Smistek za olbrzymią ilość wykonanej pracy i szybkość 
przekazywania merytorycznych informacji. 
Powiedział, że budowa tej zintegrowanej strategii jest niezwykle ważną sprawą, która 
pokazuje, że ścisła współpraca Tarnowa z Wojniczem jest prawdopodobnie w dłuższej 
perspektywie jedynym rozwiązaniem funkcjonalnym z uwagi chociażby na kwestie 
demografii, która dotyczy i Tarnowa i Wojnicza oraz wszystkich sąsiednich gmin. 

Radny p. J. SZCZERBA — zabrał głos w sprawie wypowiedzi p. Przewodniczące Rady na 
sesji 26 lipca, która negatywnie oceniała pracę Zarządu Miasta Wojnicz zarzucając. Wyraził 
zdziwienie skąd p. Przewodnicząca ma wiedzę o wykonywaniu pracy przez niego i Zarząd 
Miasta by oceniać ich 4-letnią pracę. Powiedział, że przez 1.5 roku praca była udaremniona 
przez zabranie Zarządowi pieniędzy. 
Poinformował, że wystąpił do Gminy w trybie udzielenia informacji publicznej w odniesieniu 
do wypowiedzi na sesji p. Przewodniczącej, że sołectwo Wielka Wieś ma do dyspozycji 6 
tys. zł. Według otrzymanej informacji wynika, że sołectwo Wielka Wieś miało w ubiegłym 
roku do dyspozycji ponad 54 tys. zł. Najmniejsze miejscowości miały ponad 20 tys. zł. , a 
Wojnicz miał do dyspozycji 6 tys. 240 zł. 

Kolejna podniesiona przez p. Radnego sprawa dotyczyła kurników w Biadolinach 
Radłowskich. Powiedział, że sprawa ta dotyczy nie tylko mieszkańców Biadolin Radłowskich, 
ale również sołectw granicznych jak Loponia i częściowo Wojnicza — Podlesie. Pojawiła się 
tam tablica informacyjna o budowie, rozpoczęły się też prace. Mieszkańcy są zainteresowani 
tą sprawą i panuje powszechna opinia, że dopóki p. M. Dulowski był radnym, było wszystko 
wstrzymane. 

BURMISTRZ WOJNICZA — odnosząc się do wypowiedzi p. Radnego powiedział, że 
wytykanie sołectwom ile mają pieniędzy jest nie na miejscu. 
Odnosząc się do sprawy kurników powiedział, że nie było to działanie radnego p. 
Dulowskiego, a działanie Gminy. 
Powiedział, że obiecał mieszkańcom zajęcie się tą sprawą, dlatego odnośnie budowy tych 
kurników wydał opinię środowiskową korzystną dla mieszkańców. Samorządowe Kolegium 
Odwoławcze oraz sąd zakwestionowały tę decyzję i w konsekwencji był zmuszony wydać 
opinię pozytywną. 
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Sprawa ta została skierowana do sądu administracyjnego, który nie wydał jeszcze 
orzeczenia. 
Przypomniał, że w kadencji, kiedy Burmistrzem był p. J. Kurek została wydana pozytywna 
opinia i pozwolenie na budowę jednego kurnika. Kolejny właściciel, który odkupił wszystko, 
łącznie z pozwoleniem na budowę od pierwszego właściciela, buduje właśnie ten jeden 
kurnik. 
Powiedział, że wychodząc naprzeciw mieszkańcom, blokował on budowę przez obecnego 
właściciela kolejnych 10 kurników i do dnia dzisiejszego ta blokada istnieje. Decydujące 
będzie orzeczenie Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w tej sprawie. Ze strony Gminy 
zrobił wszystko, co było możliwe. 
Powiedział, że w kampanii wyborczej przypisano całą sprawę kurników burmistrzowi, bo to 
było najprostsze, aby prowadzić kampanię wyborczą przeciwko kandydatowi, który na 
wszystko się zgadza. Później zaczęto powtarzać sprawę budowy chodnika przy drodze 
powiatowej, w której to sprawie wielokrotnie tłumaczył, że to jest zadanie własne powiatu i 
jedyne, o co można prosić, to o zwiększenie środków na budowę tego chodnika, do czego 
Gmina ze swojej strony może dołożyć pieniędzy, bo za przekazywane aktualnie 80 tys. zł 
można wykonać ok. 50 — 70 m. chodnika. W Wojniczu położenie krótkiego odcinka chodnika 
przy ulicy Warszawskiej będzie kosztować 280 tysięcy. Będzie rozmawiał w Starostwie w tej 
sprawie i liczy na poparcie Przewodniczącego Rady Powiatu oraz Radnego Powiatowego p. 
Skrucha. 

P. ADWOKAT — zabierając głos w sprawie kurników poinformowała, że jest w mocy jest 
pierwszy etap na podstawie prawomocnej decyzji historycznej na budowę kurników w 
ograniczonym zakresie, gdzie inwestor podjął działania inwestycyjne i zaczął to realizować. 

Na ten moment jego wniosek o rozszerzenie tej działalności gospodarczej i wybudowanie 
większej ilości kurników podlega rozpoznaniu przed Wojewódzkim Sądem Administracyjnym 
i Gmina tam nie jest stroną. Stroną jest Samorządowe Kolegium Odwoławcze jako organ, 
który wydawał decyzję w drugiej instancji. W związku z tym Gmina nie ma wyglądu do 
dokumentacji, nie jest w stanie też stwierdzić, kiedy będzie wyznaczony termin rozprawy i 
jakie będzie ostateczne rozstrzygnięcie. 

W świetle obowiązujących przepisów prawa, przy procedowaniu przed wydaniem decyzji 
rozszerzającej to zamierzenie inwestycyjne, Gmina była zobligowana uzyskać opinię 

organów zewnętrznych. Wszystkie organy zaopiniowały pozytywnie to zamierzenie 
inwestycyjne, jednak Gmina wykorzystując taką możliwość i wychodząc naprzeciw 
mieszkańcom, odmówiła inwestorowi wydania pozytywnej decyzji, wskazując na interes 
społeczny. Inwestor odwołał się od tej decyzji. 
W Biadolinach jest realizowana inwestycja, ale ta pierwotna, oparta o prawomocną decyzję. 

Powiedziała, że w przypadku gdyby zauważono, że zamierzenie inwestycyjne idzie w złym 

kierunku, to sprawy takie należy zgłaszać do Nadzoru Budowlanego, a nie do Gminy, bo 
Gmina nie odpowiada za procedowanie, gdyż jej rola się skończyła. 

Radny p. J. SZCZERBA — odniósł się do wypowiedzi p. Burmistrza, Powiedział że obwinianie 
go za różne rzeczy sprzed dziesięciu, trzydziestu lat staje się nudne, a za budowę kurników 
nie był odpowiedzialny. 
Wyjaśnił, że w wypowiedzi odwoływał się do sesji z 26 lipca dlatego, bo teraz otrzymał 

informację z Gminy. 

Radny p. H. KUBON — zabierając głos w sprawie kurników powiedział, że z chwilą 
rozpoczęcia pracy koparką przy kurnikach razem z Radnym z Loponia udali się do Starostwa 
i Nadzoru Budowlanego, gdzie im powiedziano, że nie są stroną, dlatego nie mogą uzyskać 
wszystkich informacji. Decyzja dotycząca budowy kurnika była wydana 24 lutego 2012 r. w 
czasie, gdy Burmistrzem był p. Kurek. 
W Biadolinach funkcjonuje organizacja „Czyste Biadoliny", która jego zdaniem zajmuje się tą 
sprawą. 
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BURMISTRZ WOJNICZA — powiedział, ze jego wypowiedź nie miała na celu stwarzanie 
jakichś przytyków do p. Radnego, ale chciał dookreślić, kto w tym czasie był w gminie, 
dlatego powiedział, ze p. Radny mógł to pamiętać jako ówczesny pracownik, bo on jeszcze 
wtedy nie pracował w samorządzie. 
Podobnie było ze sprawdzaniem etapowania kanalizacji w lspie. Rozpoczynając kadencję 

Burmistrza, etapowanie inwestycji kanalizacji było już ustalone, zapłacił jedynie ostatnią ratę 

za wykonanie projektu kanalizacji w Loponiu. Powiedział, że ktoś w gminie ustalał owe 
etapowanie i trasę rurociągu przez działki. 

Odniósł się również do zamieszczania różnych informacji na Facebooku i zrzucania na niego 
win. Powiedział, że Rada jest organem uchwałodawczym, a on jedynie wykonuje zadania i 
przedstawia propozycje rozwiązań, a Rada może to poprzeć lub nie popierać w 
głosowaniach. Spotyka się z tym, że jak jest zakończona jakaś inwestycja, to zaraz są uwagi. 
Co do kolejnej przepompowni w Ispie powiedział, że nie jest to obiekt do podziwiania, ale po 
wskazaniach przez kierownika budowy uznano, że jest taka potrzeba, ponieważ w tamtym 
kierunku powstają nowe domy, które z pewnością będą podłączone do kanalizacji. 
Zabrał również głos w sprawie podanej na Facebooku informacji o festynie szkolnym, który 
od lat jest organizowany przez szkołę. Powiedział, że nie jego rolą jest zakazywanie tego 
rodzaju wydarzeń ani decydowania o przeznaczeniu uzyskanych środków podczas tych 
wydarzeń przez organizatorów. 
Powiedział, że byli u niego przedstawiciele Rady Rodziców z informacją o przeznaczeniu 
środków z festynu na zakup rolet do okien, do czego odniósł się sceptycznie, bo jest to 
zadanie inwestycyjne Gminy, ale nie mógł im tego zabronić. 
Dodał, że jeżeli stowarzyszenia, organizacje, nawet Zarząd Miasta Wojnicz itp. spróbują 
zorganizować jakąś dochodową dla siebie imprezę, to będzie to popierał, bo chodzi o to, by 
pokazać inicjatywę zorganizowania jakiegoś wydarzenia. Powiedział, że w przeciągu 10 lat w 
Wojniczu nie było zorganizowane żadne tego typu wydarzenie przy udziale Zarządu i 
mieszkańców. 
Powiedział też o wpisie w mediach społecznościowych, że wymuszono na władzach gminy 
modernizację ul. Przeczniczka. Wyjaśnił, że inwestycja była realizowana zgodnie z planem, 
gdzie najpierw była wykonana dokumentacja. Gmina realizuje za koleją poszczególne drogi 
m. in. ulicę Rolniczą, Kąpielową, czy wykonanie rynku. Praktycznie każde działanie jest 
krytykowane jak Olimpia, czy rynek, przy którym była ogromna krytyka, ze jest tam piękny 
parking. 
Powiedział, że na tego typu uwagi nie będzie na sesjach odpowiadał. 
Powtórzył, że o kierunkach działaniach decyduje Rada, a on wykonuje te decyzje. 
Ubiegłoroczny budżet został wykonany w 98 % i zrobił to, co należało do organu 
wykonawczego. Była też krytyka iluminacji mostu, która to kwestia po rozmowach z 
Zarządem Dróg Wojewódzkich była uzgodniona w Radą w minionej kadencji. Warunki 
wymusiły na gminie dodatkowe oświetlenie w obie strony przy moście, jednak biorąc pod 
uwagę względy bezpieczeństwa, jest to uzasadnione, gdyż odcinek od mostu do 
skrzyżowania przy cmentarzu jest niebezpieczny i obfitujący w wypadki, również śmiertelne. 
Planuje on docelowo doprowadzić do oświetlenia całego tego odcinka, dzięki czemu 
zostanie oświetlone owe niebezpieczne skrzyżowanie, ponieważ Zarząd Dróg Wojewódzkich 
nie wyraża zgody ani na zainstalowanie fotoradaru, ani na ograniczenie prędkości, ani na 
ustawienie znaku STOP. W tej to właśnie kwestii odbyła się narada z udziałem zarządcy 

drogi, instytucji związanych z ruchem drogowym, przedstawicielami Gminy i Rady Miejskiej 
poprzedniej kadencji. Pozostaje jedynie apelować do kierowców i mieszkańców o 
szczególną ostrożność przy tym skrzyżowaniu. 
Powiedział następnie o czuwanie gminy nad zadaniami na terenie gminy, o współpracy z 
sołectwami i realizowaniu inwestycji z funduszy sołeckich oraz udziale Gminy w tych 
zadaniach. Podkreślił, że Wojniczowi jako miastu nie przysługuje fundusz sołecki, a 
otrzymane jako rekompensatę pieniądze na takich zasadach jak robią to sołectwa można 
było przeznaczyć na wybraną inwestycję. 

Radna p. J. SOSIN — powiedziała, że nie wszystkie inwestycje da się szybko zrealizować i 
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trzeba to tłumaczyć mieszkańcom, bo czasem realizacja inwestycji trwa latami gdy w grę 
wchodzą nieuregulowane stany własności , a za przykład podała ul. Reymonta, ul. 
Przeczniczkę i ul. Krzywą. Powiedziała, że sama jest właścicielką działki w sołectwie 
Zakrzów, gdzie jej grunt sięga połowy drogi. 
Uważa, że należy docenić to, że bardzo dużo rzeczy jest zrobionych, a zawsze znajdzie się 
ktoś, kto będzie krytykował, że u niego nie jest coś zrobione. Konstruktywna krytyka jest 
wskazana, ale w Radzie musi też być porozumienie. 

P. J. STAFII — Przewodniczący Zarządu Miasta Wojnicz — powiedział, że był członkiem 
Zarządu Miasta Wojnicz przez kilka lat i do tej pory nie zdarzyła się taka sytuacja, żeby 
Zarząd nie miał funduszy do dyspozycji. Taka sytuacja zaistniała rok temu, co było 
niezgodne z prawem, o czym informowała Regionalna Izba Obrachunkowa. Tak jak 
informował p. Burmistrz Zarząd Miasta jako jednostka pomocnicza, inaczej niż sołectwo nie 
musi mieć tych pieniędzy, natomiast przez te wszystkie lata jak do tej pory te pieniądze miał. 
Według opinii większości sądów w Polsce pieniądze sołeckie, jak i pieniądze Zarządu Miasta 
nie służą do wielkich inwestycji, a powinny uczyć małe społeczności lokalne, sołectwa, czy 
inne jednostki organizacji pomocniczej jak się samorządzić, co jest podstawą 
samorządności. Społeczności te mają uczyć się gospodarności , przede wszystkim bez 
nacisku ze strony władzy nadrzędnej, popełniając niejednokrotnie błędy, ale też odnosząc 

sukcesy, co z kolej ma być oceniane i weryfikowane podczas wyborów samorządowych 

przez lokalne społeczności . 
Podkreślił, że dzisiaj ludzie nie garną się do działalności społecznej, i problemem jest też to, 
jeżel i nie mogą swobodnie gospodarować tymi pieniędzmi i na przykład jeżeli chcą 

zorganizować wydarzenia lokalne, muszą prosić o takie pieniądze, a sytuacja powinna być 

odwrotna. Powiedział, że do zadań gminy należy realizowanie tych potężnych inwestycji a 
nie do sołectw, a sołectwa powinny się organizować same, we własnym budżecie i starać się 

integrować na własnym terenie mając do dyspozycji pieniądze na ten cel. 
Widzi, że odwracana jest ta sytuacja, bo na duże inwestycje przeznaczana jest większość 

środków z budżetu sołeckiego, po czym i tak trzeba zwrócić się do organu wyższego stopnia 
o udostępnienie środków w celu jakiegoś lokalnego drobnego działania. Powiedział, ze to 
jest nie tylko jego zdanie, ale również zdanie wielu sądów w Polsce. 
Członkowie Zarządu Miasta Wojnicz pytali go czy będą jakieś fundusze do podziału, bo 
chcieliby w tym aktywnie uczestniczyć, jednak nie był w stanie na to pytanie odpowiedzieć, 

bo nie wie czy Wojnicz będzie miał jakieś fundusze, natomiast dobrze by było. żeby Zarząd 

miał chociaż odrobinę możliwości współpracy i decydowania o tym, na co te pieniądze będą 

przeznaczane. 
Co do wykonania takich inwestycji, które zostały w Wojniczu zrobione do tej pory jak np. 
drogi, to nie ulega wątpliwości , że ludzie na to czekali za co wyraził szacunek dla Rady i dla 
Pana Burmistrza. Dodał, że z pewnością część mieszkańców czeka na więcej takich 
inwestycji, ale w ślad za wypowiedzią Radnej p. Sosin powiedział, że nie da się wszystkiego 
naraz zrobić, dlatego trzeba cierpliwie czekać na pozostałe inwestycje. 

Radny p. Ł. KOSSACKI-LYTVVYN — odnosząc się do wypowiedzi radnej p. Sosin dodał, że 
Gmina Wojnicz nie jest gminą bogatą. Dodatkowo nakłada się jeszcze kwestia rozległej 
przestrzeni na której Gmina funkcjonuje, w części położonej na Pogórzu, w związku z tym 
ukształtowanie terenu jest bardzo specyficzne, co niezwykle podraża koszty inwestycji, na 
przykład koszty inwestycji kanalizacyjnej. Nie jest też przypadkiem, że współczynniki , np. 
kanalizowania w ramach aglomeracji tarnowskiej są niskie. To nie wynika z tego, że były 
jakieś olbrzymie zaniedbania ze strony poprzednich, czy obecnych władz, ale wynika ze 
specyfiki budżetowej gminy oraz ukształtowania terenu, które mają swoje konsekwencje w 
kosztochłonności tego typu projektów. Podobnie jest z projektami infrastrukturalnymi. 
Odnosząc się do realizacji inwestycji kanalizacyjnej powiedział, że cokolwiek by nie zrobiono, 
to jest olbrzymia wartość dodana, ponieważ jest to projekt, który za 20-30 lat dalej będzie 
aktualny, bo to jest tego typu wyzwanie generacyjne. Samorząd czekają pod tym względem 
olbrzymie wyzwania. 
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Podobnie rzecz się ma z postrzeganiem środków, które przeznaczane są na kwestie 
związane z remontami dróg, czy takimi podstawowymi rzeczami, jak chociażby chodniki. Z 
uwagi na małą zamożność Gminy, skoro jest możliwość dokładania pieniędzy sołeckich do 
tego typu inwestycji, które są bezwzględnie potrzebne i decydują o bezpieczeństwie, to 
uważa, że jest to kierunek słuszny, pomimo tego, że również uważa, iż te pieniądze sołeckie 

powinny być w znacznym stopniu szkołą samorządności , jak stwierdził Przewodniczący 

Zarządu Miasta Wojnicz. 
Powiedział, że w ramach szczerości z mieszkańcami trzeba mówić wprost o sytuacji 
ekonomicznej gminy Wojnicz względem innych gmin, dlaczego trudniej jest czasami 
wykonać pewne inwestycje, dlaczego są problemy natury prawnej dotyczące chociażby 

regulacji dróg, ponieważ gmina znajduje się na terenach, gdzie pewne rzeczy zostały przez 
dekady zaniedbane, jeżeli chodzi o regulacje prawne, ale ten problem sięga XIX wieku i tak 
naprawdę jeszcze czasów galicyjskich. 
Zwrócił uwagę na olbrzymią ilość nieuregulowanych dróg, które znajdują się na terenie 
samego miasta i wsi należących do gminy i co do których de facto jest wątpliwość czy w 
ogóle posiadają status drogi. Powiedział, że to są olbrzymie wyzwania i trzeba cierpliwości , 
ale również współpracy. Powiedział, że Radni zobligowani są do pracy na rzecz gminy, 
niezależnie od tego kto jest Burmistrzem Wojnicza. Liczy się dobro gminy i przyjęcie jakiegoś 
wspólnego wieloletniego planu, nawet nieformalnie, realizacji pewnych zadań dla Wojnicza i 
dla miejscowości wchodzących w skład gminy tak, żeby można było za ileś lat powiedzieć, 
co zrobiono pozytywnego dla tych miejscowości, również w tym długoterminowym wymiarze, 
a do tego trzeba konsensusu, który przekracza wymiar nawet tej kadencji. 

Radna p. J. KAPUSTA — utożsamiła się z wypowiedzią p. Radnego KOSSACKIEGO-
LYTVVYNA. Dodała, że do wszystkich inwestycji generującej koszty zawsze dochodzi 
czynnik ludzki, bo robiąc jakąkolwiek inwestycję typu kanalizacja, wodociągowanie, zawsze 
jest też problem, że ktoś nie wyrazi zgody z różnego powodu, dlatego zmieniają się też 
koszty inwestycji uważa, że często drastycznie. 
W kwestii uregulowania stanu własności dróg powiedziała, że jest to zadanie gminy Wojnicz i 
nie jest to łatwe zadanie, bo są zaszłości, gdzie są drogi częściowo we władaniu gminy, albo 
np. część drogi jest we władaniu, reszta drogi jest prywatna i ktoś się oburza, że nie da się 
zrobić nakładki asfaltowej, bo gmina nie może inwestować na terenach prywatnych. Często 
są też drogi położone na terenach prywatnych i zajeżdżone przez lata za zgodą właścicieli, 
na których gmina nie jest w stanie prowadzić żadnych prac. 
Jej zdaniem radni obradujący w Radzie i pracujący na komisjach na rzecz wszystkich 
miejscowości powinni starać się jak najbardziej rozwijać gminę i jeżeli jest możliwość 
pozyskania środków zewnętrznych na jakiekolwiek zadanie, to powinni się starać, żeby to 
można było zrealizować. 
Czasami są pewne rzeczy, których nie da się przewidzieć, zwłaszcza przy wielomilionowych 
inwestycjach i to też trzeba brać pod uwagę. Zwróciła się do Radnych o zgodną współpracę i 
wspólne działanie na rzecz całej gminy. 

BURMISTRZ WOJNICZA — docenił prowadzoną aktualnie mądrą, merytoryczną dyskusję. 
Podkreślił, że w przeciągu 10 lat uczestniczył we wszystkich zebraniach wiejskich. 
Powiedział, że funduszu sołeckiego nie tworzą duże pieniądze, za które można by robić 
wymierne inwestycje, ale zadania wskazywanie w ramach tego funduszu przez mieszkańców 
na zebraniach dają mu olbrzymią wiedzę co najbardziej jest potrzebne, w jakim kierunku 
dana miejscowość chciałaby się rozwijać. Szanuje te wybory i realizuje wskazane zadania. 
Wymieniając miasto Wojnicz powiedział, że jest tu realizowane wiele inwestycji, przy których 
Zarząd Miasta nie wystąpił z pomocą, zaczęły się różne podejrzenia, niezadowolenia z jego 
osoby. Z realizowanych 9-milionowych inwestycji połowa jest w Wojniczu, dlatego nie należy 
się dziwić, że radni z sołectw tez chcieliby, aby takie inwestycje były prowadzone również w 
innych miejscowościach. Uważa, że nie należy się sugerować opiniami ogólnopolskimi, lecz 
słuchać i pracować na rzecz swoich mieszkańców. 
Odniósł się też do uszczypliwych, medialnych wypowiedzi przed kamerą na sesji. 
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Powiedział, że w takich przypadkach nie będzie na sesji odpowiadał i poprosił o składanie 
pism w tym zakresie do gminy, a on udzieli stosownej odpowiedzi. 
Powiedział, że dobrze wszyscy wiedzą o nieuregulowanych stanach prawnych dróg. Stan 
prawny ul. Krzywej dopiero niedawno został uregulowany, dlatego nie można było realizować 

tej drogi razem z Przeczniczką. Teraz pracą są na etapie projektowania i pewnie będą 

problemy z uzyskaniem pozwolenia i zgody Wód Polskich, bo trzeba wykonać odwodnienie z 
tej ulicy aż za przedszkole. Gmina stara się wszystko zrealizować jak najlepiej, ale też 

wszystkiego nie da się przewidzieć. Powiedział, ze przy prowadzeniu nowych inwestycji 
Gmina mieści się w założonych kwotach. Natomiast przy remontach takich obiektów jak np. 
Olimpia, Pałac Dąmbskich, czy rynek pojawiły się dodatkowe prace, które uważa, trzeba było 

rzetelnie wykonać. 

Na koniec wypowiedzi zwrócił się do Radnych z informacją, że jeżeli ktoś przychodzi z jakąś 

sprawą do Burmistrza i mimo tego załatwia tę sprawę z panią Z-cą, Burmistrza, należy mieć 

na uwadze, że informacja taka ostatecznie i tak musi trafić bezpośrednio do Burmistrza. 

PRZEWODNICZĄCA RADY MIEJSKIEJ — odnosząc się do funduszu sołeckiego 

powiedziała, że Fundusz Sołecki rządzi się swoimi prawami i tych pieniędzy sołtysi w ręku 

nie mają, a sołectwo Wielka Wieś do dyspozycji miało 6 200 zł. 

16. Zamknięcie obrad sesji. 

Wobec wyczerpania porządku obrad PRZEWODNICZĄCA RADY MIEJSKIEJ zamknęła 

obrady VI sesji Rady Miejskiej w Wojniczu IX kadencji. 
Na tym protokół zakończono. 

Przebieg sesji wraz z rejestracją dźwięku i obrazu dostępny jest pod adresem: 
https://esesja.tv/transmisja/58106/vi-sesja-rady-miejskiej-w-wojniczu-2-pazdziernika-
2024.htm 

Przewodnicząca 

Rada Miejska w Wojniczu 

Przygotował(a): Jadwiga Matras 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 

PRZEWODNICZĄCA 
Rady Miejskiej 

°Yi Aar's( a 
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INFORMACJA BURMISTRZA Z DZIAŁALNOŚCI MIĘDZY SESJAMI 

(14 sierpnia — 2 października 2024 r.) 

Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo, chciałem teraz złożyć sprawozdanie 
z mojej działalności oraz działalności urzędu od czasu ostatniej zwyczajnej sesji 
Rady Miejskiej. 

16 sierpnia — wspólnie dziękowaliśmy za szczęśliwie zebrane tegoroczne plony 
podczas Dożynek Gminnych, które odbyły się w Dębinie Zakrzowskiej. Ponownie 
dziękuję wszystkim osobom zaangażowanym w organizację Dożynek oraz 
wszystkim przybyłym gościom na wspólne świętowanie. Szczególne słowa 
wdzięczności kieruję do sołectwa Dębina Zakrzowska — gospodarza tegorocznego 
święta plonów. 

28 sierpnia — podpisana została umowa na budowę oświetlenia drogowego oraz 
iluminację mostu. W ramach inwestycji powstaną cztery nowe odcinki 
oświetlenia drogowego w miejscowościach Dębina Zakrzowska i Dębina 
Łętowska, Wielka Wieś, przy Alei jesionowej w Więckowicach oraz w Wojniczu. 
Dodatkowo w ramach zadania powstanie instalacji iluminacji mostu wraz 
z oświetleniem drogowym mostu ciągu drogi wojewódzkiej 975. Wartość 
inwestycji wyniesie ponad ł mln 150 tys. zł, z czego blisko 450 tys. zł stanowi 
dofinasowanie z budżetu województwa małopolskiego. 

29 sierpnia — uczestniczyłem w przywitaniu fabrycznie nowego samochodu 
rozpoznawczo - ratowniczego marki Ford Ranger zakupionego przez jednostkę 
OSP w Więckowicach. Samochód, którego całkowity koszt wyniósł ponad 280 tys. 
zł został zakupiony ze środków pozyskanych z Województwa Małopolskiego 
w ramach konkursu „Małopolskie OSP 2024" w kwocie 20 tys. zł oraz ze środków 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony środowiska i Gospodarki Wodnej w Krakowie 
w kwocie prawie 140 tys. zł. Gmina Wojnicz na zakup pojazdu przekazała kwotę 
w wysokości 120 tys. zł. 

30 sierpnia — podpisana została umowa na modernizację obiektów 
infrastruktury kulturalnej. W ramach zadania zmodernizowany zostanie Dom 
Ludowym w Milówce oraz Dom Strażaka w Dębinie Łętowskiej. Wartość 
podpisanej umowy to prawie 4 mln zł, z czego 2,9 mln zł stanowi dofinansowanie 
z Rządowego Funduszu Polski Ład Programu Inwestycji Strategicznych. 

Tego dnia uczestniczyłem również w powitaniu nowego ciężkiego pojazd 
ratowniczo-gaśniczego dla OSP z terenu gminy Wojnicz. Koszt samochodu to 
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prawie 2 mln zł, natomiast 1,4 mln zł stanowi dofinansowanie z Rządowego 
Funduszu Polski Ład Programu Inwestycji Strategicznych. 

31 sierpnia — odbył się Festiwal Pieśni i Tańca Kół Gospodyń Wiejskich, w trakcie 
którego oprócz pysznego jedzenia, mieliśmy również spotkanie z kulturą 
i folklorem. Wydarzeniu towarzyszyło oficjalne otwarcie wojnickiego rynku 
uroczystym przecięciem wstęgi. 

ł września — odbyły się Gminne Zawody Sportowo - Pożarnicze Młodzieżowych 
Drużyn Pożarniczych, które zgromadziły licznych widzów i były okazją do 
zaprezentowania wysokiego poziomu wyszkolenia Naszych młodych strażaków. 
W trakcie wydarzenia miałem przyjemność wręczyć puchary oraz dyplomy 
najlepszym drużynom i zawodnikom. 

6 września — świętowaliśmy już 13. edycję Narodowego Czytania, którego 
tegoroczną lekturą był "Kordian" Juliusza Słowackiego. Niestety nie mogłem 
uczestniczyć w wydarzeniu. W moim zastępstwie pojawiła się pani Joanna Zając 
Zastępca burmistrza. 

Tego dnia wspólnie z delegacją seniorów gminy Wojnicz byłem gościem 11. już 
edycji „Międzynarodowych Senioraliów" w Krakowie, natomiast popołudniu 
uczestniczyłem w Wojnickim Pożegnaniu Wakacji, którego finałem było kino 
plenerowe zorganizowane na wojnickim rynku. 

W dniach 7-8 września — odbyła się X Klikowska Parada Konna, w której 
uczestniczyli strażacy-ochotnicy z naszych jednostek gminy. Ich zadaniem było 

zapewnieni bezpieczeństwa w trakcie trwania wydarzenia. Wszystkim osobom 
zaangażowanym serdecznie dziękuje za profesjonalizm i rzetelne zabezpieczenie 
zawodów. 

17 września — odbyło się Nadzwyczajne Zgromadzenie Wspólników siedzibie 
Rejonowego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji w Brzesku. Tego dnia 
odbyło się również II Zgromadzenie Związku Międzygminnego do spraw 
Wodociągów i Kanalizacji w Brzesku. W obu spotkaniach reprezentowała 
mniepPani Joanna Zając — Zastępca burmistrza. 

22 września — odbył się już 14. edycja Festynu Rodzinnego organizatorem jest 
Szkoła Podstawowa im. Św. Jana Kantego w Wojniczu. Nie mogłem z wspólnie 
uczestniczyć w wydarzeniu, jednak cieszę się, jak co roku mogłem wesprzeć festyn 

21Strona 



poprzez ufundowanie nagród rzeczowych w loterii, które w moim imieniu 
wręczyła pani Joanna Zając - Zastępca burmistrza. 

24 września — podpisana została umowa dotycząca realizacji projektu 
„Małopolski program wspierania uczniów", w ramach którego gmina otrzymała 

ponad 120 tys. zł na wsparcie uczniów zdolnych, którzy mimo wysokiego 
potencjału nie uzyskują wyników na miarę swoich możliwości. Projekt będzie 

realizowany w Szkole Podstawowej w Wojniczu oraz w Wielkiej Wsi. 

25 września — uczestniczyłem spotkaniu rady rodziców Szkoły Podstawowej 
w Wojniczu. 

27 września — uczestniczyłem w spotkaniu w Powiatowym Centrum Pomocy 
Rodzinie, w trakcie którego ustalono, że tegoroczna edycja „Powiatowego Dnia 
Pracownika Socjalnego" odbędzie się w Wojnicz w dniu 26 listopada br. 

28 września — odbyła się uroczystość odsłonięcia i poświęcenia tablicy 
upamiętniającej członków wojnickiej placówki armii krajowej „Weronika", 
Władysław". Serdecznie dziękuję wszystkim przybyłym na uroczystość. Dziękuję 

za obecność również pocztom sztandarowym, a w szczególności Towarzystwu 
Przyjaciół Ziemi Wojnickiej za wspaniałe przygotowanie uroczystości oraz za 
podtrzymywanie tradycji narodowej i popularyzowanie historii w naszej gminie. 

29 września — w Milówce odbył się Festyn na Tłokach, któremu towarzyszyło 

oficjalne otwarcie boiska wielofunkcyjnego wraz z placem zabaw. Inwestycja 
zrealizowana została za ponad 1,9 mln zł, z czego blisko 600 tys. zł stanowi 
dofinansowanie z Ministerstwa Sportu i Turystyki z programu „Sportowa Polska — 
Program rozwoju lokalnej Infrastruktury sportowej — Edycja 2022". 

30 września — odbyło się spotkanie Aglomeracji Tarnowskiej podczas, którego 
podpisano Strategię Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych, która pozwoli na 
realizację strategii terytorialnych w sposób zintegrowany. Działania 

podejmowane w ramach ZIT będą ukierunkowane na zrównoważony rozwój 
obszarów regionu tarnowskiego. 

Tego dnia odbyło się również spotkanie z jednostkami samorządu terytorialnego 
w delegaturze Małopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w Tarnowie 
z Wiceprezesem Rady Ministrów Władysławem Kosiniakiem-Kamyszem, 
w którym w moim imieniu uczestniczyła pani Joanna Zając — Zastępca burmistrza. 
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W mijającym miesiącu, Gmina Wojnicz opublikowała przetargi na: 

• modernizację „Orlika" w Wojniczu 
• budowę chodnik na ulicy Warszawskiej 
• modernizację dróg gminnych — etap l i 

Dziękuję za uwagę. 
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